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Rocník 7
Císlo 3ˇ

ˇ

Svätá mučenica 
Sofia a jej tri dcéry 

Viera, Nádej 
a Láska.               

Náš prepodobný 
otec Eumenios 

Divotvorca, 
gortynský biskup.          

Svätý veľkomučeník Eu-
statios a spoločníci. Svätí 
mučeníci a vyznávači, 
veľký knieža Michal a 

jeho bojar Teodor, černi-
govskí divotvorcovia. 

18. nedeľa
po Päťdesiatnici. 

Počatie úctyhodného 
a slávneho proroka, 

predchodcu a krstiteľa 
Jána. 

 
 

 

o. Miloš Baran, správca farnosti

Pondelok

Utorok

Streda

Štvrtok

Piatok

Sobota

Nedeľa

Gréckokatolícka cirkev
Farnosť Zoslania Svätého Ducha v Nižnom Hrabovci

Liturgický poriadok 17.09. – 23.09.2018

Deň Spomienka Čas Úmysel Menlivé časti

17.09.

18.09.

19.09.

21.09.

20.09.

22.09.

23.09.

Svätí mučeníci 
Trofim, Sabbatios 
a Dorymedont.        

Zakončenie sviatku 
Povýšenia svätého 

Kríža.  
Svätý apoštol 

Kodrat z Magnézie.      

Predobrazujúce antifó-
ny a blaženstvá. 

Z 1. hl. a z Počatia. 
(HS:143;156;277)
(PZ:96;110;248)

Svätý 
hieromučeník 

Fókas, sinopský 
biskup.                      

Vyčkávať alebo nedočkavosť? 
  Mali ste niekedy pocit, že vás Boh nepočuje alebo ignoruje?! Koľko-
krát kľačíme pred oltárom a odovzdávame mu svoje prosby a žalos-
ti. Môže to trvať aj roky. A cítime sa, akoby nás Boh ignoroval.
   V dnešnom evanjeliu máme vykreslený obraz kanánskej ženy, 
ktorá prichádza k Ježišovi s prosbou o uzdravenie jej dcéry, ktorú 
trápi zlý duch. Povieme si, je to adekvátna prosba. O to viac, že 
prichádza ku Kristovi, ktorý má moc to urobiť. On je Bohom, ktorý 
vyvádza človeka z neporiadku, ktorý bol spôsobený hriechom člo-
veka. Ježiš akoby ju ignoroval. Evanjelium doslovne hovorí: „on jej 
neodpovedal ani slovo”. Dokonca učeníci ho presviedčajú: „Pošli 
ju preč…” Takýto postoj Ježiša nás môže nemilo prekvapiť. Predsa 
tento postoj nám predstavuje skutočnosť, že Kristus prichádza ku 
„strateným z domu Izraela”, ktorí predsa nachádzajú cestu viery. 
A nie je práve táto žena - Kananejčanka obrazom týchto ľudí.
   Človek dokáže mnoho vecí - dostal rozum, aby rozmýšľal ako na-
plniť svoj život; dostal ruky, aby pracoval a zabezpečil svoj život. 
Predsa sú skutočnosti, ktoré sám nedosiahne. Bolo by omylom si 
myslieť, že všetko zlo, ktoré koná človek, ho môžeme odnaučiť ko-
nať. Alebo môžeme odstrániť zo svojho života všetko zlo. Príchod 
Mesiáša je dostatočnou skúsenosťou Boha voči neschopnosti a sla-
bosti človeka. Napriek tomu, človek ťažko prijíma túto skutočnosť. 
Je zvyknutý urobiť si všetko sám. Má dojem, že ak neprijme pomoc 
od druhého, bude naplno slobodný. A ak to sám nedokáže to jed-
noducho poprie alebo odignoruje. Aj preto je silným obrazom pre 
nás prosba Kananejskej ženy o pomoc. A ešte silnejšia jej viera, 
ktorú chváli sám Ježiš. Totiž jej viera nezhasína Ježišovým mlčaním 
či negatívnou reakciou. Naopak ešte viac uverila v Ježišovu dobrotu. 
Ona od neho prijíma milosť skrze tú silnú vieru. Teda nie je prosba 
- modlitba, ktorá jej prináša milosť od Boha. Je to viera, ktorá ju 
uschopňuje prijať milosť od Boha.
   Naša viera musí byť silnejšia ako naša častá nedočkavosť alebo 
sklamanie z Božieho otáľania. Dokonca musí byť väčšia ako naše 
obmedzené priania. 

Zdržanlivosť od 
mäsa. 

17:00 † Anna, Mária, 
Michal  

Každodenné
 antifóny. 
Zo soboty. 

(HS:160;PZ:115)

17:00 † Anna, Mária, 
Michal  

17:00 * z r. Krajníkovej 
a Počekajlovej 

Zbierka  -na pomocné práce 
vo farnosti 5€  

* Jozef Brnčík  

10:00 

08:00 
Hencovce  

* farské spoločenstvo  N. Hrabovec  

17:00 † o. Ján Ivan 
Mastiliak 

Moleben k bl. 
P.P.Gojdičovi 16:40 

17:00 † Mária Zubková 

Účasť na sv. liturgii
 v Ľutine pri príle-
žitosti osláv 200. 
výročia zriadenia 

Prešovskej eparchie 
v roku 1818

Predobrazujúce an-
tifóny a blaženstvá. 

Zo sviatku 
Povýšenia. 

(HS:270;PZ:241)
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Stránka detom ˇ   Je rozdiel medzi novinkami sveta a novosťou prinášanou Kristom, 
podčiarkol vo svojej pondelkovej rannej homílii pápež František. 
Evanjelium mení človeka úplne a neuznáva pokrytectvo. Pápež tiež 
upozornil na to, že cesta kresťana je mučeníctvo a nie je potrebné 
„riediť“ Evanjelium.
   Svätý Otec vo svojej homílii parafrázoval tvrdé slová sv. Pavla z pr-
vého liturgického čítania, ktoré napísal Korinťanom (1. Kor 5, 1-18), 
keď poukázal na ich dvojaký život: „Bratia, počuť aj o smilstve me-
dzi vami, a o takom smilstve, o akom ani medzi pohanmi nepočuť. 
Ale vy ste kresťania a takto žijete?“ Apoštol je veľmi nahnevaný na 
tých, ktorí sa vystatujú, že sú kresťanmi a u ktorých „vyznávanie 
Ježiša Krista ide spoločne s tolerovaním nemorálnosti.“ Pavol pripo-
mína, že kvas prekvasuje celé cesto a že je potrebný nový kvas pre 
nové cesto.
   Ježiš prikázal svojím učeníkom: „Nové víno do nových mechov“. 
Pápež František ďalej pokračoval: „Novosť Evanjelia, novosť Krista 
nespôsobuje len premenenie našej duše, ide o premenenie celého 
človeka: duše, ducha a tela – všetkých a všetkého, to znamená 
premenenie vína, kvasu, nové mechy, tiež všetko. Novosť Evanjelia 
je absolútna, je totálna, zachváti nás celých, pretože nás premieňa 
zvnútra smerom von - duch, telo a každodenný život.“
   Svätý Otec poznamenal, že kresťania v Korinte nepochopili totál-
nu novosť Evanjelia, ktoré nie je ideológiou alebo spôsobom spolo-
čenského života, ktorý spolunažíva s pohanskými zvykmi. Novosť 
Evanjelia je Zmŕtvychvstanie Krista, je to Duch, ktorého nám poslal, 
„aby nás sprevádzal životom“. My kresťania sme mužmi a ženami 
novosti, nie noviniek, prehlásil pápež. „A mnohí ľudia sa snažia žiť 
svoje kresťanstvo „noviniek“: «Ale dnes, sa môže konať takto, nie 
dnes sa môže žiť takto ...» A títo ľudia, ktorí žijú novinkami, ktoré 
ponúka svet, žijú svetácky, neakceptujú plne novosť. Existuje roz-
diel medzi „novosťou“ Ježiša Krista a „novinkami“, ktoré nám svet 
ponúka k prežívaniu.“
   Ježiš však neklame toho, kto ho chce nasledovať a pri otázke: „Aká 
je však cesta tých, ktorí žijú „novosť“ a nechcú žiť „novinkami“?, 
pápež František pripomína záver Evanjelia, v ktorom sa zákonníci a 
farizeji rozhodli zabiť Ježiša, „ zbaviť sa ho“. „Cesta tých, ktorí prí-
jmu novosť Ježiša Krista je rovnaká, ako tá Ježišova, cesta smerom 
k mučeníctvu“, upozornil Svätý Otec. Nejde vždy o mučeníctvo krvi, 
ale o to každodenné mučeníctvo. 
   https://www.tkkbs.sk/view.php?cisloclanku=20180911021

Pondelková ranná homília: Novosť Evanjelia neakceptuje dvoja-
kosť života  


